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Z á p i s 
 

z 22. jednání Výboru bezpečnostního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
konaného dne 13.01.2020 od 15 hodin, v zasedací místnosti Karla Poláčka 9-P1.905, 

RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 
 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
3. Dopravní výchova 
4. Zpráva o činnosti výboru bezpečnostního za rok 2019 
5. Návrh plánu činnosti na rok 2020 
6. Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového řízení 
7. Různé 
8. Závěr 
     

 
K bodu 1 
Zahájení  
 
22. jednání výboru bezpečnostního zahájil a řídil předseda výboru Ing. Jan Sobotka. Přivítal 
přítomné členy výboru, přizvané hosty MUDr. Libora Senetu, brig. gen. Ing. Petra Petříka, Ing. 
Miroslava Hlouška, paní Evu Kněžourovou, Mgr. Svatavu Odlovou a Ing. Miroslava Pejška. Ing. 
Sobotka konstatoval, že je přítomno 9 členů z 15, výbor je usnášeníschopný. Předseda výboru 
uvedl, že zápis 21. jednání byl ověřen. 
  
 
K bodu 2 
Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu  
 
Předseda výboru seznámil s návrhem programu, na žádost p. Podala bude v bodu Různé 
projednán otevřený dopis poslancům PČR k neutěšené situaci v Úpici, ověřovatelem zápisu byl 
navržen Ing. Marek Šváb, hosté byli představeni již v úvodu. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
1. hlasování: 
         Pro  9 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VB/22/98/2020 
Výbor bezpečnostní  
 
I. schvaluje 

1. program 22. jednání výboru bezpečnostního 
2. přítomné hosty dle prezenční listiny 
3. ověřovatele zápisu Ing. Marka Švába 

 
 
K bodu 3 
Dopravní výchova 
 
Bod dopravní výchova byl zařazen na základě žádosti o dotaci na individuální účel žadatele 
Bezpečně na silnicích o.p.s. na projekt Dny bezpečnosti v Královéhradeckém kraji. Společnost 
Bezpečně na silnicích o.p.s je nezisková organizace Libereckého kraje, která rozšířila své   
projekty do celé České republiky. Pod značkou Tým silniční bezpečnosti realizuje akce, při 
kterých se zaměřuje na děti, chodce, cyklisty a motocyklisty. Jedná se např. o projekty Na kole 
jen s přilbou nebo Dny bezpečnosti v Královéhradeckém kraji. Z rozpočtu Královéhradeckého 
kraje obdržela již několik individuálních dotací. 
 
Aktuální žádost byla projednávaná na 21. jednání a z důvodu nedostatku informací nebylo 
přijato doporučující stanovisko. Bylo diskutováno, zda by nebylo vhodnější zajištění projektu 
Dny bezpečnosti městskou policií, případně vlastními silami. Financování vzdělávání v oblasti 
bezpečnosti by mělo být řešeno krajskou výzvou, vypsáním krajského dotačního titulu.  
 
Jednání k bodu Dopravní výchova se za odbor školství účastnila Mgr. Odlová, za městskou 
polici Ing. Hloušek a paní Kněžourová.   
 
Ing. Hloušek uvedl, že zájem obcí o výuku dopravní výchovy je v Hradci Králové velký,  
a přestože bylo vybudováno nové dopravní hřiště, není možné kapacitně pokrýt všechny žádosti. 
Dopravní výchově se věnují městští strážníci, kteří se prevencí a edukací dětí, ale i seniorů 
zabývají.  
 
Paní Kněžourová upřesnila systém výuky, která je rozdělena na teoretickou a praktickou část a je 
vyučována na 1. i 2. stupni, svoje dopravní hodiny mají i senioři. Výuka probíhá od dubna do 
října, ve třech denních cyklech. Zájem je u hradeckých i mimohradeckých škol, hřiště je 
otevřeno také pro veřejnost s vlastní individuální výukou. Provozní náklady na hradecké 
dopravní hřiště (včetně mzdových nákladů) se pohybují kolem 1 mil. ročně.  
 
Mgr. Odlová seznámila se způsobem zajištění dopravní výchovy. V Královéhradeckém kraji jsou 
dopravní hřiště ve Dvoře Králové n. L., Hradci Králové, Hořicích, Jičíně, Náchodě, Nové Pace, 
Rychnově n. K., Týništi n. O., Vrchlabí. Byla otevřena dvě nová hřiště v Lípě n. O. a Hostinném 
a jedná se o hřištích v Trutnově a Vamberku. Předškolní zařízení i školy na základě rámcových 
vzdělávacích programů zařazují v rozsahu 5 hodin ročně do svých rozvrhů teoretickou  
a v rozsahu 5 hodin praktickou část. Součástí dopravní výchovy jsou také soutěže. Úzká 
spolupráce probíhá nejen s městskou policií, ale také s krajskou koordinátorkou BESIPu paní 
Kociánovou a probíhá v podobě seminářů, besed a přednášek. 
 
Letošní již 41. ročník celostátního finále „Dopravní soutěže mladých cyklistů“ proběhne ve 
dnech 16. – 18. 6. 2020 v Hradci Králové. Soutěž se bude konat za účasti vítězných družstev ze 
všech krajských kol této soutěže ve dvou věkových kategoriích, tedy 10 – 12 a 12 – 16 let. Děti 
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budou soutěžit v tradičních disciplínách Jízda zručnosti, Jízda na dopravním hřišti, Testy 
z pravidel silničního provozu, Zásady poskytování první pomoci a Orientace v mapě.  
 
Diskuse: p. Podal, MUDr. Mašek, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., p. Slezák, Ing. Hloušek,  
p. Kněžourová, p. Balcárek, Mgr. Odlová, p. Šubrt, Ing. Sobotka 
 
Přednesena informace, že areál Stříbrný rybník převzaly Městské lesy a bylo by jistě možné zde 
zřídit další dopravní hřiště v rámci revitalizace areálu, kterou Městské lesy připravují. Dále 
upozorněno na možnost získání bezpečnostních prvků pro školy od p. Kociánové. Jedná se např. 
o reflexní vestičky, pásky, přívěsky, atd. V tomto směru je na školách, aby vyvinuly vlastní 
aktivitu.  
 
2. hlasování: 
         Pro  9 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/22/99/2020 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

vyjádření odboru školství a městské policie k organizaci dopravní výchovy 
v Královéhradeckém kraji 

II. doporučuje Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje 
 zvážit vypsání dotačního titulu na podporu dopravní výchovy v Královéhradeckém kraji 
 
 
K bodu 4 
Zpráva o činnosti výboru bezpečnostního za rok 2019 
 
Prostřednictvím předsedy výboru, v souladu s Jednacím řádem zastupitelstva a výborů 
Zastupitelstva KHK, je zastupitelstvu předkládána zpráva o činnosti výboru za předešlý rok. 
Členům výboru byl tento materiál zaslán elektronicky před vlastním jednáním a předložen na 
vědomí. 
 
3. hlasování: 
         Pro  9 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
 
 
 
USNESENÍ VB/22/100/2020 
Výbor bezpečnostní 
 
I. bere na vědomí 

Zprávu o činnosti výboru bezpečnostního za rok 2019 
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K bodu 5 
Návrh plánu činnosti 
 
Ing. Sobotka navrhl členům výboru, protože témata z předchozího roku jsou stále aktuální, aby 
se v plánu činnosti na rok 2019 pokračovalo i v letošním roce. Následně požádal členy výboru  
o případné další návrhy.  
 
Diskuse: JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., MUDr. Seneta 
 
Navrženo, aby se za výbor bezpečnostní mohli účastnit některých bezpečnostních akcí (cvičení) 
pořádaných IZS také členové výboru v roli pozorovatelů. Pro potřeby členů výboru bude MUDr. 
Senetou zaslán harmonogram plánovaných cvičení.  
 
Pro rok 2020 byl ke schválení přednesen plán činnosti v této podobě: Pravidelné vyhodnocování 
aktuální bezpečnostní situace (např. kriminalita, doprava, spolupráce s Policií ČR a obecní 
policií, fungování IZS, atd.), problematika migrace se zaměřením na záchytná zařízení v kraji 
(Jaroměř, Kostelec n. O., aktuální přehled migrace), problémy sociálně vyloučených oblastí, 
mimořádné události související s krizovým řízením (ptačí chřipka, povodeň, apod.), spolupráce 
se samosprávou, branná výchova na středních školách, přenos aktuálních informací a témat 
z jednání PS a Senátu PČR, posuzování individuálních dotací do oblasti bezpečnosti, kontrola 
zabezpečení objektů v majetku KHK, PZ Solnice - Kvasiny, dopravní a bezpečnostní situace, 
preventivní programy a cvičení složek IZS, mapování situace Protialkoholní záchytné stanice 
KHK a nově také účast členů výboru v roli pozorovatelů na cvičeních složek IZS. 
 
4. hlasování: 
         Pro  9 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/22/101/2020 
Výbor bezpečnostní  
 
I. schvaluje 

plán činnosti na rok 2020 
 
 
K bodu 6 
Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového 
řízení 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl se z jednání výboru z pracovních důvodů omluvil.  
 
Ředitel KŘP KHK brig. gen. Ing. Petřík uvedl, že v předchozím období se v kraji nic 
mimořádného nestalo.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka,  JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., p. Podal, Ing. Kubát, p. Balcárek, p. 
Šubrt,  brig. gen. Ing. Petřík 
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V souvislosti se silvestrovskými oslavami byla v diskusi zmíněna nebezpečnost zábavné 
pyrotechniky. Problematické jsou hlavně individuální malé ohňostroje a ne každé město je pro 
přijetí obecně závazné vyhlášky k jejich zákazu.  Je však nutná prevence a osvěta, případně 
regulace a sankce. Policie na kontrolách participuje, zásadní slovo by však měla mít ČOI.  
 
Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta informoval, že smlouva o spolupráci při poskytnutí plánované 
pomoci na vyžádání v oblasti přednemocniční péče mezi krajem, hasiči, záchranáři a obcemi 
Adršpach, Olešnice v O. H., Orlické Záhoří, Rokytnice v O. h., Teplice n. M. a Žacléř je 
uzavřená. Od poloviny prosince je už také k dispozici nově vybudované výcvikové středisko 
v areálu LZS, ve kterém je umístěno několik simulátorů k zásahu u dopravní nehody, simulátor 
staveniště, simulátor zásahu ve stísněném prostoru, ve výšce nebo nad volnou hloubkou a další. 
Součástí je také lezecký trenažér. Členové výboru se domluvili, že jedno z příštích jednání 
výboru bezpečnostního bude uspořádáno právě na výcvikovém polygonu ZZS. 
 
Diskuse: Ing. Sobotka, MUDr. Seneta, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D. 
 
Vedoucí oddělení krizového řízení Ing. Pejšek seznámil s aktuální činností odd. krizového řízení. 
Podíleli se na přípravách plánu hmotných rezerv, pandemického plánu a dalších.  V uplynulém 
období nebyla evidována žádná mimořádná událost ani krizový stav. V okolí ČR se objevil 
problém s ptačí chřipkou a africkým morem prasat. Dále Ing. Pejšek zmínil, že se připravuje Den 
kraje, který je tentokrát plánovaný na 01.05.2020. Při této příležitosti se podávají nominace na 
Záslužnou medaili nebo Pamětní medaili. Jak bylo předneseno na jednom z předešlých výborů, 
předsedou výboru bude navržen na udělení medaile in memoriam bývalý náčelník horské služby 
pan Adolf Klepš.  
 
5. hlasování: 
         Pro  9 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/22/102/2020 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK) a odd. krizového řízení 
 
 
 
K bodu 7 
Různé 
 
Na žádost p. Podala byl v bodu Různé projednán otevřený dopis poslancům PČR k neutěšené 
situaci v Úpici.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., Ing. Šváb, p. Šubrt, p. Podal, brig. gen. 
Ing. Petřík 
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K bodu 8 
Závěr 
 
Předseda výboru poděkoval přítomným členům za účast na jednání a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v 17.15 h hodin jednání ukončil.  
 
Příští jednání výboru se uskuteční dne 10.02.2020. 
 
 
 
 
 
 

Zapsala: Ing. Věra Drábková 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 
 
 
 

 


